

Statement from Luxembourg's National Contact Point – 10 November 2020

On September 14, 2017, the Luxembourg National Contact Point for Responsible Business Conduct received a complaint (specific instance) by IndustriALL Global Union, Sitraternium and United Steelworkers against Ternium International Guatemala SA, established in Guatemala, and Ternium SA headquartered in Luxembourg, for alleged breaches of the OECD Guiding Principles for responsible business conduct of multinational enterprises.

On October 20, 2020, the Luxembourg NCP was informed that a collective bargaining agreement had been concluded between the local union Sitraternium and the representatives of the local enterprise. Said agreement has also received approval from the Guatemala authorities.

This outcome, that puts an end to the dispute opposing Sitraternium and Ternium International Guatemala S.A. and to the specific instance lodged with the Luxembourg NCP, is notably satisfactory for the workers benefiting from it and for the parent company headquartered in Luxembourg, which has shown a real will to pursue its responsible corporate business culture in a concrete manner in its subsidiaries worldwide. At the same time, this positive result was possible because the trade union organization and the company have shown a strong willingness to come to a good solution.

This outcome appears also most satisfactory for the Luxembourg NCP, which for three years had spared neither good offices nor mediation efforts, and had ensured the follow-up of the file until its successful conclusion.

Déclaration du Point de Contact National luxembourgeois – 10 novembre 2020

Le PCN luxembourgeois avait été saisi le 14 septembre 2017 d'une plainte (instance spécifique) déposée par IndustriALL Global Union, Sitraternium et United Steelworkers contre la société Ternium International Guatemala SA au Guatemala et Ternium SA établie à Luxembourg pour non-respect allégué des Principes Directeurs de l'OCDE en matière de conduite responsable des entreprises multinationales.

En date du 20 octobre 2020, le PCN luxembourgeois a été informé par les parties qu'un accord collectif avait été conclu entre le syndicat local Sitraternium et les représentants de l'entreprise locale. Cet accord a reçu également l'aval des autorités guatémaltèques.

Cette issue, qui met ainsi fin au litige opposant les parties et donc aussi à l'instance spécifique déposée devant le PCN luxembourgeois, est particulièrement satisfaisante tant pour les travailleurs qui en bénéficient que pour cette entreprise multinationale du secteur métallurgique, établie au Luxembourg, qui a fait preuve d'une réelle volonté de montrer concrètement qu'elle développe une culture d'entreprise responsable socialement au sein de l'ensemble de ses filiales à travers le monde. En même temps, ce résultat positif a été rendu possible grâce à la détermination de l'organisations syndicale et de l'entreprise de parvenir à une bonne solution.

Cette issue est également réjouissante pour le PCN luxembourgeois qui, depuis trois années n'avait pas ménagé ses bons offices ainsi que ses efforts de médiation et avait assuré le suivi du dossier jusqu'à sa conclusion heureuse.
